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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
25.06.2012 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXVI / 2012 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 14 radnych ; nieobecny radny Rafał Lincner . 
Nie zgłoszono żadnych wniosków do porządku obrad ,który przedstawia się następująco: 

 
1.Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXV  /  2012 z poprzedniej sesji . 
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach  
     podejmowanych w okresie między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie  
     między sesyjnym  i z wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) nadania Statutu Gminnej Bibliotece w Nędzy ; 
2) przyjęcia „Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Psychicznego Gminy Nędza na lata 2012-2015” 
3) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie  Gminy Nędza;  
4) zmieniająca Uchwałę Nr XXIV-174-2012 z dnia 30 kwietnia 2012r. w sprawie wyrażenia 
      zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu ; 
5) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2012 Gminy Nędza Nr XIX/131/2011z dnia 12 grudnia 2012r. 
6) zmieniająca Uchwałę Nr XIX/130/2011 Rady Gminy Nędza z dnia 12 grudnia 2011r. w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 
7) zmieniająca Uchwałę nr XXIV/183 /2012 Rady Gminy Nędza z dnia 30 kwietnia 2012r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Śląskiego ; 
8) zmieniająca Uchwałę nr XXIV/179 /2012 Rady Gminy Nędza z dnia 30 kwietnia 2012r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego ; 
 

6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               

7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
      1) Wojewoda Śląski- pismo Nr II.4131.1.130.2012 – decyzja umarzająca postępowanie nadzorcze. 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 

Ad. 2 
 
Do Protokołu sesji w dniu 25.05.2012r. radni nie wnieśli uwag.  
Rada Gminy przy 14 głosujących , 12 głosami za ,   0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr XXV / 2012 . 
 
Ad. 3  
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur. 
 
Ad. 4 
Do przedłożonego „ Sprawozdania WG …  zgłoszono pytania:   
Radny Jan Francus zapytał o realizację zadań w pkt 2,pkt 4 i pkt 5 ; Wójt Gminy Anna Iskała 
odpowiedziała: że ze względu na to ,że w Gminie klasa to 10 uczniów lub więcej , a w Zawadzie Ks. 
jest tylko 7 dzieci ,to rodzicom przedstawiłam do wyboru: albo klasy łączone ,albo posyłanie dzieci do 
ZSG w Nędzy ;radny Krystian Placzek  poprosił ,aby w stosunku do szkoły w Zawadzie Ks. nie używać 
słowa ”polityka”  i zapytał ,jakie było zdanie rodziców w tej sprawie: Wójt Gminy odpowiedziała ,że nie 
próbowała wyciągać decyzji od rodziców ,na 7 zainteresowanych były 4 , sami zadecydują ;radny 
Julian Skwierczyński zapytał ,kiedy takie spotkanie było w Babicach ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
dużo wcześniej , w trakcie spotkań w szkole; Wójt Gminy poinformowała, że zawierane akty notarialne 
to przyjęcie darowizny pod drogę w Szymocicach oraz wykup 3 działek pod przepompownię w 
Ciechowicach  ; innych pytań nie zgłoszono. 
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O godz.15
35

 na salę obrad wszedł radny Rafał Lincner . 
 
Ad. 5  
 

1) Wójt Gminy powiedziała , że nadając nowy statut Gminnej Bibliotece Publicznej w Nędzy nie 
wprowadza się zmian ,poza ujętej w § 4 nowej filii w Górkach Śląskich  , projekt zakłada ,że 
tekst wszystkich wprowadzonych zmian stanowi jeden tekst; radny Karol Kalemba zapytał  o 
zapis w § 7 – dyrektor może być powołany w drodze konkursu ,ale nie musi , decyzja należy 
do Wójta Gminy; radny Julian Skwierczyński zapytał o stanowisko radcy prawnego do 
zaproponowanych zmian ,stwierdził ,że zapis w § 2 statutu to bezmyślność, bo nie ma 
biblioteki wojewódzkiej , jest Biblioteka Śląska , pominięto zapis ,że nadzór merytoryczny 
sprawuje biblioteka powiatowa w Raciborzu , zapytał ,jakie środki przewiduje się przeznaczyć 
na funkcjonowanie filii  ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że w uchwale nie powtarza się zapisów 
ustawowych , merytoryczny nadzór wynika z ustawy; Przewodniczący RG potwierdził ,że 
środki finansowe zostaną określone w uchwale budżetowej na 2013rok, wnioskował aby 
poprawić zapis w § 2 ; radny Henryk Postawka powiedział ,że w Górkach Śl. nie ma takiej sali 
,aby pomieścić bibliotekę , w LKS jest za mało miejsca, kiedyś zabrano Górkom salę i obiekt 
sprzedano ;Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały z naniesioną poprawką w § 2 
„Śląska Biblioteka ; nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 12 głosami za  , 0 głosów przeciwnych i 3 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 190 / 2012 w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Nędzy.   
 

2) Wójt Gminy powiedziała ,że realizacja Programu należy do GOPS , Gmina zgodnie z 
przepisami musi taki dokument posiadać; nie zgłoszono żadnych pytań;  Przewodniczący RG 
odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 191/ 
2012 w sprawie  przyjęcia „Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Psychicznego Gminy Nędza na lata 
2012-2015”. 
 

3) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda powiedziała ,że w uchwale z 2001 roku zmieniła 
się podstawa prawna- z ordynacji podatkowej , więc jest to zmiana techniczna ; radny Julian 
Skwierczyński zapytał ,czy podatnik nie zostaje dodatkowo ukarany za to ,że nie da rady 
spłacać podatku; Wójt Gminy powiedziała ,że albo naliczane są odsetki albo opłata 
prolongacyjna; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXVI / 192 / 
2012 w sprawie  wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Nędza. 
 
 

4) Wójt Gminy powiedziała ,że w ramach nadzoru prawnego przedmiotowa uchwała była bardzo 
skrupulatnie badana , zostało wszczęte postępowanie nadzorcze , wiadomo ,że chodzi o 
przetarg nieograniczony ,tak są sprzedawane nieruchomości na terenie Gminy  ,ale to organ 
wykonawczy określa w zarządzeniu ,że jest to przetarg nieograniczony ; radny Julian 
Skwierczyński zapytał , kto to wpisał do projektu uchwały ; Wójt Gminy potwierdziła ,że jest to 
jedyna uchwała parafowana przez radcę Grzegorza Graniecznego; innych pytań nie 
zgłoszono; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały.  

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 193 / 
2012  zmieniającą Uchwałę Nr XXIV-174-2012 z dnia 30 kwietnia 2012 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu.  
 
 
 
 
 
 
 



 3 

5) skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w uchwale budżetowej na 2012 rok: plan 
dochodów budżetu zwiększa się o 300 523,17 zł w tym m.in. na projekt chodnika Zawada-
Ciechowice kwota 60 tyś. zł  , wpłata z Braxton za bezumowne korzystanie z terenu w 2011 
roku kwota 62 909,26 ,opłata od posiadania psa kwota 8 200,00 zł,  na realizację przez GOPS 
programu „Szansa..” 124 tyś. , na realizację nawierzchni  ul. Żwirowej i Osiedlowej w Nędzy 
dodatkowo  kwota 70 tyś. zł ( było 60 tyś. zł ) – z kanalizacji zdjęto 130 tyś. zł zostało 
262 050,00 zł, zwiększa się plan wydatków budżetu o kwotę 442 323,17 zł , zmniejsza się 
plan wydatków  o kwotę 141 800,00 zł  ; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 194 / 2012  zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2012 Gminy 
Nędza Nr XIX/131/2011 z dnia 12 grudnia 2011 r. 
 

6) skarbnik gminy omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nędza, 
wynikające z wprowadzonych poprzednią uchwałą zmian w budżecie ;radny Julian 
Skwierczyński zapytał  o koszty termomodernizacji budynku w Zawadzie Ks. ; Wójt Gminy 
powiedziała ,że jest to stary projekt, za 10 dni będzie nowa lista obiektów na dofinansowanie  
zgłoszonych zadań , czekamy na rozpatrzenie wniosków; Przewodnicząca Komisji Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; nie zgłoszono więcej 
pytań. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 
195/2012 zmieniającą Uchwałę Nr XIX / 130 / 2011 Rady Gminy Nędza z dnia 12 grudnia 2011r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza . 
 

7) Wójt Gminy powiedziała ,że projekt dotyczy dokumentacji budowy chodnika i jezdni w 
Ciechowicach i Zawadzie Ks. realizacja to wg wstępnego kosztorysu roboty to koszt ok. 6 mln 
zł ; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; Przewodnicząca Komisji Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych 
pytań. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXVI / 196 / 
2012 zmieniającą Uchwałę Nr XXIV/183/2012  Rady Gminy Nędza z dnia 30 kwietnia 2012r. w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Śląskiego. 
 

8) Wójt Gminy wyjaśniła ,że w poprzedniej uchwale wpisano stary numer oznaczenia drogi 
powiatowej – propozycja to budowa  chodnika od ul. Astrów do cmentarza  , po lewej stronie 
,będzie to czerwona kostka ułożona na poziomie asfaltu , co ułatwi zimą odśnieżanie chodnika 
, bo tam nie ma zabudowań , będą dwa przejścia dla pieszych , dwie latarnie parkowe , 
oddzielone to będzie białą linią ;Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XXVI/ 197 / 
2012 zmieniającą Uchwałę Nr XXIV/179 / 2012 Rady Gminy Nędza z dnia 30 kwietnia 2012r. w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego. 
 
Ad. 6 
 
Wójt Gminy powiedziała ,że  odczyta  radnym treść „zapytania radnego” Skwierczyńskiego i udzieloną 
mu na piśmie odpowiedź ,którą mu wręczy , dotyczącą oskarżenia o to ,że droga dojazdowa do pól w 
Zawadzie Ks. ( tzw. „ szczyrkowa „ )  jest niszczona z winy Wójta, co jest wyrazem wyjątkowej agresji 
ze strony radnego ,że nie ma tam ustawionych znaków , stawiając takie na drodze polnej tylko się 
ośmieszymy , zaś zakazując dojazdu rolnikom na pola nie możemy zakazywać używania ciężkiego 
sprzętu ,którym na dzień dzisiejszy dysponują rolnicy , ponadto wykonawca udzielił 36- miesięcznej 
gwarancji na wykonaną nawierzchnię ,więc wszystkie uszkodzenia będą na bieżąco naprawiane, 
wykonany zaś zakręt zmusza niejako kierujących do zmniejszenia prędkości przy wyjeździe na drogę 
wojewódzką. 
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Radna Beata Widera: 

1) zapytała, kiedy zostanie naprawiona pęknięta rura w Ośrodku Zdrowia w Nędzy: Wójt Gminy 
potwierdziła ,że prace zostały zlecone;  

2) wnioskowała o uprzątnięcie „dzikiego wysypiska” w lesie ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
pomimo ,że są to tereny nie należące do Gminy w najbliższym czasie wysypisko zostanie 
zlikwidowane; 

 
Radny Jan Francus: 

1) podziękował za zaangażowanie przy Festynie Rodzinnym w Górkach Śląskich, szczególnie za 
logistykę; 

2) wnioskował naprawę lewej strony ul. Leśnej w Górkach Śl.;  
3) wnioskował ,aby nie montowano na ul. Leśnej tzw. spowalniaczy, mieszkańcy są temu 

przeciwni, pomimo ,że był to wniosek Rady Sołeckiej. 
 
Radny Marian Gzuk: 

1) zapytał ,kiedy będzie naprawa dróg gminnych ;Wójt Gminy potwierdziła ,że zakończono 
łatanie asfaltu w Górkach Śl. , Babicach i Nędzy , teraz rozpoczną się prace w Zawadzie Ks., 
Łęgu i Ciechowicach ; 

2) wnioskował o naprawę płyt chodnikowych na przystanku na ul. Raciborskiej w Ciechowicach ; 
3) wnioskował o naprawę dachu na obiekcie sportowym w Zawadzie Ks.; Wójt Gminy 

potwierdziła ,że prace już zlecono. 
 
Radny Karol Kalemba : 

1) zapytał o mieszkania socjalne , czy są zasady kiedy i kto może je dostać ,czy potem jak i 
kiedy ma opuścić mieszkanie ; Wójt Gminy potwierdziła, że są odpowiednie zapisy , 
mieszkania przydziela Komisja, ale wiadomo ,że ich brakuje , długi jest też okres oczekiwania 
, nie są to dożywotnie mieszkania ,ale osoby tam mieszkające rzadko zmieniają swoją 
sytuację majątkową ; radny Jan Francus zaproponował sprzedaż na rzecz najemców za 
przysłowiową „złotówkę : radna Renata Bienia powiedziała ,że tych najemców nie stać na 
zmianę mieszkań; Wójt Gminy dodała ,że mieszkania będące własnością PKP też są 
sprzedawane w drodze przetargu , więc nic na razie się nie zmieni;  

 
Radny Krystian Placzek wręczył Wójt Gminy pismo ,bez komentarza.  
 
Radny Rafał Lincner: 

1) wnioskował , aby przy okazji remontu dróg gminnych zadbano o pobocza, leżą tam zwały 
piachu i grysu, potem nie spływa tam woda i tworzą się kałuże; Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
sami mieszkańcy mogą również zainteresować się czyszczeniem poboczy , nie czekając na 
Gminę. 

 
Radny Julian Skwierczyński: 

1) stwierdził ,że nie ustawiając znaków drogowych na drodze „szczyrkowej” w Zawadzie Ks. Pani 
Wójt Gminy zasłania się rolnikami , a chodzi tylko o ograniczenie tonażu ,nic więcej’ Wójt 
Gminy potwierdziła ,że głównie to rolnicy tam jeżdżą ,ale mają też inne środki transportu niż 
małe wozy , nikt nie może im zabronić jeżdżenia tam np. z burakami ,pomimo ,że mają być 
składowane przy drodze wojewódzkiej , ta droga jest bez podkładu , więc będzie niedługo do 
remontu ; Przewodniczący RG potwierdził ,że znak zakazu spowoduje ,że jako pierwszy tam 
pojawi się radiowóz, a nie rolnik ; Wójt Gminy stwierdziła ,że żadnych znaków tam nie ustawi. 

2) odczytał „zapytanie radnego „ dotyczące kosztów funkcjonowania Filii Biblioteki w Górkach Śl. 
; pismo dołączy do protokołu i oczekuje pisemnej odpowiedzi ; 

3) odczytał „zapytanie radnego „ dotyczące kosztów budowy kanalizacji :czy budowa jest nadal 
aktualna, czy są złożone wnioski o dofinansowanie , z jakich środków będzie budowana, jakie 
koszty już Gmina poniosła ; pismo dołączy do protokołu i oczekuje pisemnej odpowiedzi; 
Przewodniczący RG stwierdził ,że wszystkie odpowiedzi na zadane tu pytania zostały 
udzielone przez specjalistę ds. kanalizacji Justynę Brząkalik na sesji ,w czasie której 
szczegółowo omawiano sprawy kanalizacji. 
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Radny Henryk Postawka: 
1) ponownie wnioskował o kopię pisma z nadzoru budowlanego; Wójt Gminy potwierdziła ,że 

kopia zostanie przygotowana; 
2) zgłosił ,że na mapie Systemu PSIAK źle oznaczono „Aleję „ w Górkach Śl.; Wójt Gminy 

potwierdziła ,że materiały wykonywano  w ramach systemu ; 
3) zapytał o wpis do ksiąg wieczystych obiektu sportowego w Górkach Śl. Wójt Gminy 

potwierdziła ,że sprawa została zakończona; 
4) podziękował za pomoc w zorganizowaniu charytatywnego festynu w Górkach Śl. był to 

również festiwal uzdolnionej młodzieży z Gminy Nędza; Przewodniczący RG powiedział ,że 
będąc na spotkaniu w Velkich Hosticach zobaczył miejsce spotkań mieszkańców , była to 
rozbudowana wiata , może to sprawdziłoby się również w Górkach Śl. ;radny Henryk 
Postawka stwierdził ,że Górki Śl. to nie „sypialnia” mieszkańców przybywa , staramy się o 
obiekty sportowe, ale potrzebny jest budynek na spotkania , na filię biblioteki , na pewno 
obiekt sportowy jest za mały dla takich celów . 

 
Wójt Gminy korzystając z obecności na sesji redaktora Nowin Raciborskich i radnego Juliana 
Skwierczyńskiego zwróciła się o odpowiedź na piśmie na zarzut opisany w ostatnim wydaniu NR ,że 
budżet Gminy to „finansowe szambo” , o sprecyzowanie ,co Pan pod tym rozumie , jest ponadto 
nagranie potwierdzające Pana wypowiedzi ; Przewodniczący RG dodał ,że na każdym nagraniu 
wyraźnie słychać, jak Pan się ”odzywa” w stosunku do radnych . 
 
Ad. 7 
 
Z treścią pisma radni się zapoznali. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu,  że wyczerpano porządek obrad i nie ma więcej pytań i 
wniosków zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 25 czerwca 2012 roku  godz.16

55
. 

 
Przewodniczący RG poinformował radnych ,że lipiec to miesiąc wakacyjny , nie ma posiedzeń Kom isji 
ani nie będzie zwoływania sesji . 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 


